

## المحور الثاني : المسؤوليات والواجبات الإضافية الواجب تطبيقها خلال الوباء (كوفيد 19)

## مسؤوليات وواجبات سائق الحافلة المدرسية الزامية حصول السائق على شهادة خلو من (كوفيد 19) لم تتعدى مدة الـ (14) يوم كشرط أساسي للبدء في العمل. اتباع التدابير الاحترازية والوقائية لتفادي انتقال العدوى أثناء العمل مثل: الانطلاق من محطة التوقف الاولى ضمن الوقت المحدد مراعاة الالتزام بالجدول الزمني للرحلات وتلافي التأخير وذلك لحاجة الحافلة المدرسية للتعقيم المستمر بعد كل رحلة لبس القفازات وتغييرها باستمرار تجنب لمس الوجه قبل غسل اليدين تجنب لمس الأسطح بشكل عشوائي اجراء القحص الطبى بشكل دوري ارتداء كمامة قابلة للتغيير أثناء التواجد في الحافلة غسل اليدين بالماء والصابون بشكل مستمر تحنب السفر والاتصال الوثيق بالقادمين من السفر تغطية الأنف والفم بمنديل عند العطس أو السعال استخدام مطهر اليدين اذا لم يتوفر الصابون ابلاغ المسؤول المباشر في حال الشعور بأي اعراض والتوجه الى اقرب مركز صحي 3 التأكد من فتح النوافذ لتهوية الحافلة بشكل مستمر (بعد كل رحلة) 4 تجنب تقديم ايه علب ماء أو طعام للطلاب 5 التأكد من تعقيم الأسطح كثيرة اللمس 6 تطبيق التباعد الجسدي من خلال فصل الطلاب بمقعد فارغ واحد على الأقل بمسافة 6 أقدام بين كل طالب وبين السائق. 7 التاكد من قياس درجة حرارة الطلاب (في حال عدم تواجد المشرف او المشرفة) 8

## Responsibilities and duties of the school bus Driver

- 1. It is mandatory for the driver to obtain a Covid-19-free certificate that does not exceed 14 days as a prerequisite for starting work.
- 2. Follow the preventive measures to avoid the infection during work:
  - \*Departure from the first stop within the specified time.
  - \*Commitment in the trip time table and avoid any delay because the bus need a continuously sterilization after each trip.
  - \*put on gloves and change them continuously.
  - \*Avoid touch the face before washing your hands.
  - \*Avoid touch the surface in a randomly way.
  - \*Frequently doing the Covid-19 test.
  - \*Waring a changeable mask while on the school bus.
  - \*Continuously washing your hands.
  - \*Avoid traveling and contacting those coming from traveling.
  - \*Cover your mouth and nose with a tissue in sneezing or coughing.
  - \*Using the sanitizer if the soap is not available.
- 3. Contact the direct responsible when you are feeling any syndrome and go to the nearest health center.
- 4. Ensure windows are open for bus ventilation after each trip.
- 5. Avoid giving any of water bottle or food for the students.
- 6. Be sure that all the tactile surfaces have been sterilized.
- 7. Apply physical distancing by separating students and keep one seat empty with a 6 feet distance between each students and the driver.
- 8. Be sure to measure the students' temperatures (In case the bus supervisor is not existence).